
www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2020-05-07 09:44:52

Ministrul Muncii: Ramânem la principiul pe care l-am aparat întotdeauna; pensiile

trebuie acordate pe criteriul contributivitatii

Intentia noastra este sa gasim toate solutiile prin care sa se  revina într-un parametru de normalitate în ceea

ce priveste cuantumul  pensiilor si criteriile pe baza carora ele trebuie stabilite, mai exact  pensiile trebuie

sa fie acordate pe criteriul contributivitatii, sustine  ministrul Muncii si Protectiei Sociale, Violeta

Alexandru.

"Noi ramânem la principiul pe care l-am aparat întotdeauna si apreciem  ca nu exista mai multe categorii de

români, unii care au muncit toata  viata si la final au o pensie pe criteriul contributivitatii, dar cu  siguranta o

pensie care le acopera strictul necesar în ceea ce au  nevoie, si altii pentru ca s-au descurcat sa-si promoveze legi

speciale  beneficiaza de un regim aparte. Intentia noastra este sa gasim toate  solutiile prin care sa se revina într-un

parametru de normalitate în  ceea ce priveste cuantumul pensiilor si criteriile pe baza carora ele  trebuie stabilite.

Din pacate, nu gestionez eu activitatea din Parlament  si optica pe care o au parlamentarii în promovarea unor

asemenea acte  normative si mi-e greu sa raspund pentru o chestiune care priveste un  obiectiv politic al unui partid

sau altul", a afirmat, miercuri seara,  ministrul, la B1 TV.

Ea a subliniat ca pensiile trebuie acordate pe principiul contributivitatii.

"Eu va spun ce cred eu ca trebuie sa se întâmple într-o lume normala:  pensiile trebuie sa fie acordate pe criteriul

contributivitatii. Atât  cât ai muncit, atât cât ai reusit sa muncesti si sa duci contributii  pentru pensia ta de-a lungul

vietii active trebuie sa se regaseasca  într-o pensie decenta, iar societatea are datoria sa faca mai mult  pentru acesti

oameni. Cei care s-au descurcat si au pensii speciale  reprezinta o categorie sustinuta în plan politic prin adoptarea

de legi  speciale pentru beneficiile care sunt, practic, un plus fata de ceea ce  ei primesc pe criteriul contributivitatii

si care sunt acoperite din  bugetul de stat, adica din banii nostri, ai tuturor, inclusiv ai  dumneavoastra.", a adaugat

aceasta.

Întrebata daca în situatia actuala se mai pot mari pensiile cu 40%, asa  cum este prevazut în lege a se întâmpla la 1

septembrie, seful de la  Munca a explicat ca ministrul Finantelor trebuie sa prezinte mai întâi  situatia încasarilor la

buget si, "daca se impune o comunicare publica  în noile repere, bineînteles ca Guvernul o va face".

"În ceea ce ma priveste, sunt în echipa guvernamentala cea care sustine -  si nu am o opozitie de partea cealalta, ci

toti colegii mei sunt  constienti - sustine necesitatea cresterii pensiilor. Premierul este  direct interesat de acest

subiect si a facut si declaratii publice pe  tema. Ramâne ca ministrul Finantelor, asa cum s-a angajat, sa prezinte 

aceasta situatie a încasarilor la buget, respectiv a situatiei pe care o  avem la finalul acestei pandemii si, daca se

impune o comunicare  publica în noile repere, bineînteles ca Guvernul o va face. Eu,  personal, nu doresc sa

alimentez o stare de tensiune în populatie,  aruncând opinii, pareri, gânduri despre cum ar trebui sa fie. Sunt si eu 

îngrijorata de evolutia lucrurilor în economie si pun umarul prin  masuri concrete pe care le luam la Ministerul

Muncii pentru a sprijini  revenirea în activitate a agentilor economici, a celor care muncesc în  aceasta tara si care

genereaza venituri la bugetul de stat. Scopul  nostru, si eu mi-am asumat sa muncesc pentru atingerea acestui

obiectiv,  este sa ajutam sectoarele din economie sa revina în activitate. Cei  care vor ramâne închisi vor fi doar cei

din anumite categorii si scopul  nostru este ca aceasta lista sa fie cât mai scurta, cu asigurarea  masurilor de

protectie care sa-i sprijinim pe toti cei care doresc sa  revina în activitate si sa stiti ca nu sunt putini...", a adaugat

ea.
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